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Utlåtande Rotel VIII (Dnr KS 2023/394) 

Motion om minnesmöbler 
 

Motion av Markus Berensson (C) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Lars Strömgren 

Sammanfattning av ärendet 

Markus Berensson (C) har väckt en motion i kommunfullmäktige. Motionären 

föreslår att berörda nämnder ska möjliggöra för individer att ansöka om att bidra 

ekonomiskt till minnesmöbler och att Möbelprogram Stockholm uppdateras med 

tillägg om minnesmöbler.  

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

kulturnämnden, trafiknämnden, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, Norra 

innerstadens stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd, Södermalms 

stadsdelsnämnd och rådet till skydd för Stockholms skönhet.  

Ärendet remitterades till Östermalms stadsdelsnämnd men besvarades av Norra 

innerstadens stadsdelsnämnd efter organisatorisk förändring som trädde i kraft 1 juni 

2023. Exploateringskontoret har svarat med ett kontorsyttrande på grund av frågans 

art. 

Stadsledningskontoret anser att minnesmöbler avviker betydligt från ordinarie 

stadsmiljöarbete med uppenbar risk för ineffektivitet genom tillkommande 

administration, oklara ansvarsförhållanden och i förlängningen ökade kostnader. 

Exploateringskontoret har inga synpunkter på ärendet. 

Kulturnämnden ser generellt positivt på initiativ som syftar till att förmedla 

människors livsberättelser och att de föreslagna minnesmöblerna möjligen kan bidra 

till detta, men att frågan bör utredas av annan nämnd. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 
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Trafiknämnden delar motionärens ambition om att skapa en mänskligare stad men ser 

samtidigt utmaningar kring administration, skötsel, förväntningar och ansvar med 

förslaget och avråder från att införa det.  

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd anser att det är positivt med invånare som 

gör avtryck och påverkar den offentliga miljön men är tveksam till att privatpersoner 

ska finansiera investeringar och underhåll i den offentliga miljön i utbyte mot 

personliga skyltar. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd är positiv till att låta det offentliga rummet 

påverkas av stadens medborgare men att låta privatpersoner finansiera möbler på 

stadens mark kan skapa otydligheter om ägandeskap och även komplicera arbete med 

drift och underhåll. 

Skärholmens stadsdelsnämnd ser att en eventuell vidare utredning för att bedöma 

möjlighet till genomförande av motionens förslag bör göras stadsövergripande under 

ledning av trafiknämnden. 

Södermalms stadsdelsnämnd ser bland annat administrativa utmaningar med 

förslaget. Nämnden har erfarenhet av minnesträd och av enstaka minnesbänkar i 

stadsmiljön och upplevt svårigheter med att hantera krav och förväntningar från 

exempelvis anhöriga kring underhåll och ersättande av minneskyltar eller träd. 

Rådet till skydd för Stockholms skönhet anser att de offentliga parkmöblerna bör 

hållas fria från privata budskap, att de kommer att kräva en onödig administration för 

att pröva budskap och innehåll och avstyrker motionens förslag. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Jag instämmer med motionens intentioner om att hitta sätt för allmänheten att bidra 

till utvecklingen av stadsmiljön. Stockholms stad arbetar redan på flera olika sätt för 

att ta vara på stockholmarnas synpunkter, förslag och upplevelser, genom exempelvis 

medborgardialoger, medborgarbudget, medborgarförslag och Tyck till-appen. 

Minnesmöbler kan vara ett intressant sätt för allmänheten att kunna bidra till 

stadsmiljön men flera avvägningar finns kring de utmaningar det skulle medföra, 

vilket flera remissinstanser lyfter. 

Bilaga 

Motion om minnesmöbler, dnr KS 2023/394-1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarråden Christofer Fjellner och Dennis Wedin (båda M) enligt 

följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen 

2. Att därutöver anföra följande 
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Stadens reviderade möbelprogram är bra, men saknar enkla grepp som kan bidra till 

en varmare och mer human stadsbild där lokalsamhällets kollektiva minne, 

medborgarnas livshistorier och deras förhållande till Stockholm tydliggörs. 

Det koncept som motionären tar avstamp i bygger på London-konceptet Memorial 

benches, men exempel finns även på närmare håll, bland annat vid Högalidskyrkan på 

Södermalm och i grannkommuner såsom Lidingö och Danderyd. Här i Stockholm 

finns enstaka bänkar med minnesplaketter som initierats privat eller av en 

fastighetsägare men än så länge inte genom staden. Londonbor använder sig däremot 

aktivt av programmet Memorial benches för att sätta upp plaketter med namn på 

kända och framför allt okända personer som bodde och levde på en viss plats. 

Resultatet är en mänskligare stad som möjliggör nutida boende och besökare att 

uppleva stadsrummet genom någon annans ögon. Minnesmöbler med plaketter kan 

både berätta en historia och föranleda en paus och en stunds reflektion innan 

stadslivet fortgår. Det bidrar till förankring, sammanhållning och en stärkt lokal 

identitet. 

Vi välkomnar att föredragande borgarrådet ser det positiva i att låta allmänheten att 

bidra till utvecklingen av stadsmiljön. Även flera förvaltningar anser att det är positivt 

med invånare som gör avtryck och påverkar den offentliga miljön, men landar sedan 

tyvärr i ensidigt problemfokus och helt frånvarande möjlighetsfokus.  

När SVT gjorde ett inslag om förslaget visade en voxpop att stockholmarna var odelat 

positiva till förslaget. ”Jag tycker det verkar väldigt trevligt. Man blir ju glad av sånt 

där”, ”Jättebra idé!”, ”Det vore kul. Det blir ett samtalsämne” var några av 

kommentarerna SVT fångade upp. 

Vi är övertygade om att Stockholms stads trafikkontor och Södermalms 

stadsdelsförvaltning är minst lika kapabla som Londons boroughs att sjösätta ett 

enkelt system som möjliggör minnesmöbler. Därför vill vi att Trafikkontoret i samråd 

med stadsdelsförvaltningarna utreder vilka administrativa system som skulle krävas 

samt tar fram ett taxeförslag som skulle kompensera staden för hanteringen av 

minnesmöblerna. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 7 februari 2024 

Karin Wanngård 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Christofer Fjellner, Annika Friberg och Jonas Nilsson (alla M) och 

Jonas Naddebo (C) som är likalydande med Moderaternas reservation i 

borgarrådsberedningen. 

https://www.svt.se/nyheter/lokalt/stockholm/personliga-halsningar-pa-stockholms-parkbankar-det-vill-centern-se
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Ersättaryttrande av Nike Örbrink (KD) som är likalydande med Moderaternas 

reservation i borgarrådsberedningen.  
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Ärendet 

Markus Berensson (C) föreslår i sin motion till kommunfullmäktige att berörda 

nämnder ska möjliggöra för individer att ansöka om att bidra ekonomiskt till 

minnesmöbler och att Möbelprogram Stockholm 2023 uppdateras med tillägg om 

minnesmöbler. 

Minnesmöbler är ett koncept som innebär att privatpersoner kan bidra ekonomiskt till 

kommunens inköp och underhåll av nya utemöbler, eller till underhåll av existerande 

utemöbler, i utbyte mot att privatpersonen får sätta en liten skylt på utemöbeln under 

ett visst antal år. Skylten i fråga kan sättas upp till minne av en närstående som har 

gått bort eller för att informera om att platsen är eller har varit betydelsefull för 

någon. Konceptet finns i bland annat London och Danderyd. Företeelsen anses kunna 

skapa en varmare och mer human stadsbild, där medborgarnas livshistorier och 

förhållande till Stockholm tydliggörs.  

Motionären saknar detta koncept i det nyligen framtagna Möbelprogram Stockholm, 

som ligger till grund för val av utrustning vid nyexploatering och vid upprustning och 

förnyelse av den offentliga miljön i Stockholms stad. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

kulturnämnden, trafiknämnden, Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, Norra 

innerstadens stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd, Södermalms 

stadsdelsnämnd och rådet till skydd för Stockholms skönhet.  

Ärendet remitterades till Östermalms stadsdelsnämnd men besvarades av Norra 

innerstadens stadsdelsnämnd efter organisatorisk förändring som trädde i kraft 1 juni 

2023. Exploateringskontoret har svarat med ett kontorsyttrande på grund av frågans 

art. 

Innehållsförteckning 

Stadsledningskontoret ................................................................................ 6 

Exploateringskontoret ................................................................................. 6 

Kulturnämnden ........................................................................................... 6 

Trafiknämnden ........................................................................................... 7 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ................................................... 7 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd ......................................................... 8 

Skärholmens stadsdelsnämnd ................................................................... 9 

Södermalms stadsdelsnämnd .................................................................... 9 
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6 (13) 

 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 20 september 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 

I Budget 2023 framhålls att stadsdelsnämnderna ska påverka och utveckla det lokala 

området med grund i vad invånarna ser som viktiga uppgifter och utifrån 

medborgardialoger. Samtidigt ska utmaningarna mötas genom en effektiv 

organisation. 

Stadsledningskontoret anser att införandet av minnemöbler som ett koncept är en 

företeelse som avviker betydligt från ordinarie stadsmiljöarbete. Därmed finns 

uppenbar risk för ineffektivitet genom tillkommande administration, oklara 

ansvarsförhållanden och i förlängningen ökade kostnader. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att Motion om minnesmöbler av Markus Berensson (C) besvaras med 

hänvisning till vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Exploateringskontoret 

Exploateringskontorets yttrande daterat den 30 maj 2023 har i huvudsak följande 

lydelse. 

Exploateringskontoret har inga synpunkter på rubricerat ärende. Vi bedömer att det är 

en fråga för de förvaltningar som handhar skötsel, underhåll och upplåtelse av allmän 

plats. 

Kulturnämnden 

Kulturnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 5 september 2023 följande. 

1. Kulturnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar 

svaret på skrivelsen till kommunstyrelsen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 

Reservation av Sandra Bergendorff (C), se Reservationer m.m. 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 augusti 2023 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Kulturförvaltningen ser generellt positivt på initiativ som syftar till att förmedla 

människors livshistorier och personliga berättelser samt att dessa ges en plats i det 

offentliga rummet. Hanterat på ett genomtänkt sätt kan de föreslagna minnesmöblerna 

möjligen bidra till detta. 
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Kulturförvaltningen bedömer att det bör vara en uppgift för trafikförvaltningen, som 

ansvarar för stadens möbelprogram, att närmare utreda frågan och ansvara för ett 

eventuellt genomförande av förslaget. Ett eventuellt genomförande bör föregås av en 

tidsbegränsad försöksverksamhet, förslagsvis begränsad till en stadsdel. 

Trafiknämnden 

Trafiknämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 augusti 2023 följande. 

Trafiknämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M) och Markus Berensson m.fl. (C), se 

Reservationer m.m. 

 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 maj 2023 har i huvudsak följande 

lydelse. 

En minnesmöbel kan vara ett sätt för privatpersoner att uppmärksamma eller hedra en 

person eller händelse som varit viktig. Det är inte ovanligt att se den typen av bänkar i 

stora städer utomlands och motionären exemplifierar med London där konceptet 

kallas för ”memorial benches” med ekonomiskt bidrag från privatpersoner. I 

Stockholm finns enstaka bänkar med minnesplaketter som initierats privat eller av en 

fastighetsägare men än så länge inte genom staden.  

Kontoret delar motionärens ambition om att skapa en mänskligare stad men ser 

samtidigt utmaningar och farhågor med förslaget.  

Utmaningen ligger inte i att anordna plaketten utan snarare kring administration, 

skötsel, förväntningar och ansvar. Det offentliga rummet är vårt gemensamma och 

gatumöbleringen ska bilda en helhet vad det gäller formspråk, underhåll och 

platsprioritering. En personlig bänk kan i detta sammanhang uppfattas som privat.  

Det skulle också krävas en omfattande administration och därmed ökade kostnader att 

hantera och ajourhålla särskilda minnesbänkar som inte bedöms uppvägas av den 

eventuella finansiering som kan anses rimlig att ta ut.  

Vid eventuella förändringar på platsen då en bänk skulle behöva ersättas eller 

avlägsnas går det inte att ta hänsyn till om det är en privat finansierad minnesbänk 

och det är därmed svårt att möta förväntningarna på ett bestämt tidsintervall.  

Sammantaget avråder kontoret från att inrätta privat finansierade minnesmöbler enligt 

ovan anförda skäl. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 15 

juni 2023 följande. 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 26 april 

2023 har i huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen anser att det är positivt med invånare som gör avtryck och påverkar 

den offentliga miljön som de rör sig i. Däremot är förvaltningen tveksam till idén om 

att privatpersoner ska finansiera investeringar och underhåll i den offentliga miljön i 

utbyte mot personliga skyltar. Om minnesmärken eller liknande ska sättas upp på till 

exempel en parkmöbel, anser förvaltningen inte att det ska göras mot bakgrund av att 

en privatperson har betalat för det. 

Istället för att betala för att få sätta upp personliga skyltar förordar förvaltningen 

istället initiativ i linje med invånare som tecknar brukaravtal för att ta hand om en 

viss yta inom kommunal mark, och på så sätt ge staden en personligare prägel. 

Invånare kan också skicka in medborgarförslag med förslag om åtgärder som skulle 

kunna tillägnas en viss person. 

Förvaltningen anser att den typen av förslag bäst bedöms från fall till fall, och 

uppfattar heller inte att sådana förslag är vanligt förekommande. Mot bakgrund av det 

anser förvaltningen inte att det är nödvändigt med ett tillägg i stadens miljöprogram 

om just minnesmöbler. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 31 augusti 

2023 följande. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Reservation av Petra Gardos Ek m.fl. (M), Linnea Sandström Lange (L) och Daniele 

Fava (C), se Reservationer m.m. 

Norra innerstadens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 juli 2023 

har i huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen är positiv till att låta det offentliga rummet formas och påverkas av 

stadens medborgare. I dagsläget kan invånare göra avtryck i det offentliga rummet 

genom att inkomma med medborgarförslag, lämna synpunkter och önskemål via 

Tyck Till samt delta i dialoger som förvaltningen genomför inför större 

parkupprustningar. Inkomna medborgarförslag och önskemål bedöms från fall till fall 

utifrån budget, genomförbarhet samt drift och underhållsaspekter. Förvaltningen 

möjliggör även för stadsodling och brukaravtal där medborgare får möjlighet att 

använda en bit parkmark för odling eller grönyteskötsel. Dessa påverkansmöjligheter 

finns tillgängliga för alla medborgare på lika villkor utan krav på ekonomisk 

kompensation. Förvaltningens erfarenhet är att förfrågningar om minnesmärken på 

möbler i parker och grönområden är relativt få. 

Att låta privatpersoner finansiera möbler på stadens mark kan enligt förvaltningen 

skapa otydligheter om ägandeskap och även komplicera förvaltningens arbete med 
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drift och underhåll. Stadsmiljön är utsatt och i vissa områden är slitaget högt på 

beläggningar, planteringar och möblemang. Möbler kan också vandaliseras. Alla 

möbler i det offentliga rummet har en funktion och betydelse för platsen. 

Förvaltningen ser att det skulle kunna uppstå förväntningar om att privat finansierade 

möbler ska prioriteras för skötsel och underhåll, vilket förvaltningen inte bedömer 

vara motiverat. Förvaltningens underhåll av parker och grönområden bör utgå från 

stadsdelsnämndsområdets övergripande behov. I samband med upprustningar kan 

även möbler behöva flyttas, tas bort eller justeras. Även då kan frågeställningar om 

ägandeskap uppstå om en privatperson varit med och finansierat den aktuella möbeln. 

Mot bakgrund av ovanstående anser förvaltningen inte att det finns skäl att 

komplettera Möbelprogram Stockholm 2023, samt möjliggöra för individer att 

ekonomiskt bidra till minnesmöbler i det offentliga rummet. 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 31 augusti 2023 

följande. 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och lämnar det som 

svar på remissen. 

Skärholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 10 maj 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

lämnar det som svar på remissen. 

Förvaltningen ser att en eventuell struktur för genomförande av minnesmöbler enligt 

motionens förslag bör tas fram stadsövergripande för att upprätta och upprätthålla ett 

likadant tillvägagångssätt samt väl sammanhållet estetiskt förhållningssätt över hela 

staden. 

Vid eventuellt beslut om vidare utredning av förslaget ser förvaltningen att 

utredningen bör ledas av trafikkontoret och dess stadsträdgårdsmästare med möjlighet 

för berörda nämnder att lämna synpunkter. 

Förvaltningen förmodar att erfarenheter från genomförande av liknande projekt bland 

stadsdelsförvaltningarna kan fångas upp i remissvaren på denna motion eller vid en 

fortsatt utredning. Bland annat har Södermalm stadsdelsförvaltning tidigare arbetat 

med så kallade minnesträd av liknande karaktär som motionens minnesmöbler. 

Södermalms stadsdelsnämnd 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 24 augusti 2023 

följande. 

Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 
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Reservation av Lars Rottem Kragnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Johan Lisspers (L) 

och Erik Ehrs (KD), se Reservationer m.m. 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 1 juni 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Stadsdelsförvaltningen anser att formerna kring att eventuellt möjliggöra för 

medborgare att bidra till skötsel av befintliga parkmöbler eller bidra till nya 

parkmöbler bör tas fram stadsövergripande så att tillvägagångssätt görs lika över hela 

staden. 

Vid eventuellt beslut om vidare utredning av förslaget anser förvaltningen att 

utredningen bör ledas av trafikkontoret och dess stadsträdgårdsmästare med möjlighet 

för berörda nämnder att lämna synpunkter. 

Förvaltningen ser flera utmaningar med förslaget då det kommer att innebära stora 

administrativa insatser i form av dokumentation och uppföljning av de parkmöbler 

vars skötsel eller utplacering är kopplade till enskilda medborgares bidrag och 

engagemang. 

Förvaltningen har sedan tidigare erfarenhet av minnesträd och av enstaka 

minnesbänkar i stadsmiljön. Det är enligt förvaltningen svårt att över tid hantera 

ärenden kopplat till minnesträd och möbler, exempelvis när anhöriga påtalar att 

minnesskyltar försvunnit eller att träd vissnat och möbler gått sönder. Det ställs 

ibland specifika krav från anhöriga på hur trädet eller möbeln ska underhållas eller 

ersättas. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

Rådet till skydd för Stockholms skönhet 

Rådet till skydd för Stockholms skönhets yttrande daterat den 22 maj 2023 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Rådet anser att de offentliga parkmöblerna bör hållas fria från privata budskap. Rådet 

befarar att plaketterna blir ett störande inslag i stadsmiljön samt att de kommer att 

kräva en onödig administration för att pröva budskap och innehåll. Rådet avstyrker 

motionens förslag. 
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Reservationer m.m. 

Kulturnämnden 

Reservation av Sandra Bergendorff (C) 

Sandra Bergendorff (C) förelsår att nämnden delvis bifaller förvaltningens förslag till 

beslut, och anför därutöver följande: 

Stadens reviderade möbelprogram är bra, men saknar enkla grepp som kan bidra till 

en varmare och mer human stadsbild där lokalsamhällets kollektiva minne, 

medborgarnas livshistorier och deras förhållande till Stockholm tydliggörs. 

Det koncept som motionären tar avstamp i bygger på London-konceptet Memorial 

benches, men exempel finns även på närmare håll, bland annat vid Högalidskyrkan på 

Södermalm och i grannkommuner såsom Lidingö och Danderyd. Här i Stockholm 

finns enstaka bänkar med minnesplaketter som initierats privat eller av en 

fastighetsägare men än så länge inte genom staden. Londonbor använder sig däremot 

aktivt av programmet Memorial benches för att sätta upp plaketter med namn på 

kända och framför allt okända personer som bodde och levde på en viss plats. 

Resultatet är en mänskligare stad som möjliggör nutida boende och besökare att 

uppleva stadsrummet genom någon annans ögon. Minnesmöbler med plaketter kan 

både berätta en historia och föranleda en paus och en stunds reflektion innan 

stadslivet fortgår. Det bidrar till förankring, sammanhållning och en stärkt lokal 

identitet. 

Kulturförvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att de ser generellt positivt på 

initiativ som syftar till att förmedla människors livshistorier och personliga berättelser 

samt att dessa ges en plats i det offentliga rummet. Vi anser precis som 

kulturförvaltningen att trafikkontoret behöver utveckla processer men att det måste 

göras tillsammans med stadsdelarna. Därför vill vi att Trafikkontoret i samråd med 

stadsdelsförvaltningarna utreder vilka administrativa system som skulle krävas samt 

tar fram ett taxeförslag som skulle kompensera staden för hanteringen av 

minnesmöblerna. 

Trafiknämnden 

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M) och Markus Berensson m.fl. (C)  

a) Trafiknämnden uppmanar trafikkontoret att utreda de administrativa system 

och kostnader som krävs för att introducera minnesmöbler så att staden kan 

sätta en korrekt taxa för att kompensera för dessa utgifter. 

b) Att därutöver anföra: 

Vi ser det som positivt att trafikkontoret delar vår ambition om att skapa en 

mänskligare stad men beklagar samtidigt att kontoret saknar lösningsfokus. I samma 

andetag som kontoret hänvisar till “[d]et är inte ovanligt att se den typen av bänkar i 
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stora städer utomlands” så utmålar det stora administrativa svårigheter kring att införa 

detta, självfinansierade, system i Stockholm.  

c) Vi tror däremot att Stockholms stads trafikkontor är minst lika kapabla att 

sjösätta ett administrativt system som möjliggör minnesmöbler som andra 

stora städer och uppmanar därför kontoret att ta fram ett taxeförslag som 

kompenserar kommunen för hanteringen av minnesbänkarna. 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

Reservation av Petra Gardos Ek m.fl. (M), Linnea Sandström Lange (L) och 

Daniele Fava (C) 

1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd uppmanar Trafikkontoret, i samråd med 

stadsdelsförvaltningarna, att utreda vilka administrativa system som krävs och 

vilka kostnader det skulle innebära att introducera minnesmöbler så att staden 

kan sätta en korrekt taxa för att kompensera för dessa utgifter. 

2. Att därutöver anföra  

Stadens reviderade möbelprogram är bra, men saknar enkla grepp som kan bidra till 

en varmare och mer human stadsbild där lokalsamhällets kollektiva minne, 

medborgarnas livshistorier och deras förhållande till Stockholm tydliggörs.  

Det koncept som motionären tar avstamp i bygger på London-konceptet Memorial 

benches, men exempel finns även på närmare håll, bland annat vid Högalidskyrkan på 

Södermalm och i grannkommuner såsom Lidingö och Danderyd. Här i Stockholm 

finns enstaka bänkar med minnesplaketter som initierats privat eller av en 

fastighetsägare men än så länge inte genom staden. Londonbor använder sig däremot 

aktivt av programmet Memorial benches för att sätta upp plaketter med namn på 

kända och framför allt okända personer som bodde och levde på en viss plats. 

Resultatet är en mänskligare stad som möjliggör nutida boende och besökare att 

uppleva stadsrummet genom någon annans ögon. Minnesmöbler med plaketter kan 

både berätta en historia och föranleda en paus och en stunds reflektion innan 

stadslivet fortgår. Det bidrar till förankring, sammanhållning och en stärkt lokal 

identitet.  

Stadsdelsförvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att det är positivt om medborgare 

kan vara med och påverka det offentliga rummet, men landar sedan i ensidigt 

problemfokus och helt frånvarande möjlighetsfokus. Vi är övertygade om att 

Stockholms stads trafikkontor och Södermalms stadsdelsförvaltning är minst lika 

kapabla som Londons boroughs att sjösätta ett enkelt system som möjliggör 

minnesmöbler. Därför vill vi att Trafikkontoret i samråd med 

stadsdelsförvaltningarna utreder vilka administrativa system som skulle krävas samt 

tar fram ett taxeförslag som skulle kompensera staden för hanteringen av 

minnesmöblerna. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

Reservation av Lars Rottem Kragnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Johan 

Lisspers (L) och Erik Ehrs (KD) 

1. Södermalms stadsdelsnämnd uppmanar Trafikkontoret, i samråd med 

stadsdelsförvaltningarna, att utreda vilka administrativa system som krävs och 

vilka kostnader det skulle innebära att introducera minnesmöbler så att staden 

kan sätta en korrekt taxa för att kompensera för dessa utgifter. 

2. Att därutöver anföra 

Stadens reviderade möbelprogram är bra, men saknar enkla grepp som kan bidra till 

en varmare och mer human stadsbild där lokalsamhällets kollektiva minne, 

medborgarnas livshistorier och deras förhållande till Stockholm tydliggörs. 

Det koncept som motionären tar avstamp i bygger på London-konceptet Memorial 

benches, men exempel finns även på närmare håll, bland annat vid Högalidskyrkan 

och i grannkommuner såsom Lidingö och Danderyd. Här i Stockholm finns enstaka 

bänkar med minnesplaketter som initierats privat eller av en fastighetsägare men än så 

länge inte genom staden. Londonbor använder sig däremot aktivt av programmet 

Memorial benches för att sätta upp plaketter med namn på kända och framför allt 

okända personer som bodde och levde på en viss plats. Resultatet är en mänskligare 

stad som möjliggör nutida boende och besökare att uppleva stadsrummet genom 

någon annans ögon. Minnesmöbler med plaketter kan både berätta en historia och 

föranleda en paus och en stunds reflektion innan stadslivet fortgår. Det bidrar till 

förankring, sammanhållning och en stärkt lokal identitet. 

Tjänsteutlåtanden som det som här presenterats, med ensidigt problemfokus och helt 

frånvarande möjlighetsfokus, är sällsynta i Södermalms stadsdelsnämnd. Vi är 

övertygade om att Stockholms stads trafikkontor och Södermalms 

stadsdelsförvaltning är minst lika kapabla som Londons boroughs att sjösätta ett 

enkelt system som möjliggör minnesmöbler. Därför vill vi att Trafikkontoret i samråd 

med stadsdelsförvaltningarna utreder vilka administrativa system som skulle krävas 

samt tar fram ett taxeförslag som skulle kompensera staden för hanteringen av 

minnesmöblerna. 
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